
پایان خوش استقلال در سال ۹۹

اس��تقلال در هفته هجدهم لیگ برت��ر فوتبال برابر 
ماشین س��ازی به پیروزی رسید تا سال ۹۹ را با خوشی 
به پایان برساند. این سومین برد فرهاد مجیدی از زمان 
ش��روع کارش در اس��تقلال اس��ت. روز نخست از هفته 
 هجده��م لیگ برتر فوتبال روز چهارش��نبه با برگزاری

۳ دیدار در شهرهای مختلف آغاز شد. در یکی از بازی های 
دیروز استقلال از ساعت ۱۵ در ورزشگاه بنیان دیزل تبریز 
میهمان ماشین سازی بود که موفق شد با نتیجه ۲ بر صفر 
  به پیروزی برسد. آبی ها با این نتیجه سال ۹۹ را با پیروزی 
به اتمام رساندند و با ۳۳ امتیاز در رده سوم جدول باقی 
ماندند. اس��تقلالی ها کار میزبان خ��ود را در همان نیمه 
نخست یکسره کردند. ابتدا مدافع ماشین سازی به اشتباه 
روی کرنر ارس��الی مهدی قائدی دروازه ماشین سازی را 
در دقیقه ۱۹ باز کرد. در ادامه در حالی که ماشین سازی 
دنبال جبران نتیجه بود، قائدی روی یک ضدحمله سریع، 
ارس��لان مطهری را صاحب موقعیت کرد و مطهری هم 
توانست برای دومین بار تیم استقلال را در دقیقه ۴۲ به 
گل برساند. ماشین سازی در نیمه دوم از خلق موقعیت 
جدی روی دروازه استقلال بازماند و نتوانست حتی یکی 
از گل های خورده را جبران کند. استقلال هم که به این 
نتیجه برابر قعرنشین لیگ راضی بود، بازی را مدیریت کرد 
تا با همان ۲ گل، مسابقه و سال ۹۹ را به پایان برساند. در 
دیگر دیدارهای دیروز، نساجی موفق شد با نتیجه یک بر 
صفر از سد سایپا بگذرد و پیکان هم با همین نتیجه  از 

سد ذوب آهن گذشت.

صفوی مدیر روابط عمومی فدراسیون 
جودو شد

با حکم آرش میراسماعیلی، سیدحسن صفوی، مدیر 
روابط عمومی فدراسیون جودو شد. 

ط��ی حکمی از س��وی آرش میراس��ماعیلی، رئیس 
فدراسیون جودو، سیدحسن صفوی به عنوان مدیر روابط 
عمومی و س��خنگوی این فدراسیون منصوب و مشغول 
به کار شد. صفوی از خبرنگاران سابق خبرگزاری فارس 
بوده و بیش از ۱۳ سال سابقه فعالیت در حوزه ورزش های 

رزمی را دارد. 
میراس��ماعیلی ضمن تقدیر و تشکر از زحمات خانم 
 نصی��ری که طی این مدت مس��ؤولیت روابط عمومی را
بر عهده داشت، برای وی آرزوی سلامتی و موفقیت کرد. 
مراسم تکریم سرکار خانم نصیری و معارفه سیدحسن 
صفوی با حضور اعضای کمیته رس��انه فدراسیون بعد از 

تعطیلات نوروز برگزار خواهد شد. 

انتقال ۸ میلیون یورویی صیادمنش
به شاختار دونتسک اوکراین

یک سایت اوکراینی خبر داد باشگاه زوریا لوهانسک 
قصد دارد اللهیار صیادمنش، مهاجم ایرانی را به صورت 
قطعی از تیم فنرباغچه خریداری کند و با مبلغ ۸ میلیون 

یورو به باشگاه شاختار دونتسک بفروشد. 
به گزارش مهر، سایت »اسپورت« اوکراین در خبری 
مدعی ش��د مسؤولان باشگاه زوریا لوهانسک قصد دارند 
بن��د خرید دائمی اللهیار صیادمنش، مهاجم ایرانی را از 

تیم فنرباغچه ترکیه فعال کنند. 
این س��ایت نوش��ت: »طبق اعلام مطبوعات ترکیه، 
مدیریت باشگاه زوریا به روسای باشگاه فنرباغچه اطلاع 
 داده است بند خرید قرارداد اللهیار صیادمنش را به قیمت

یک میلی��ون و ۵۰۰ ه��زار یورو فعال می کند. باش��گاه 
لوهانس��ک قصد دارد صیادمنش را بخرد و س��پس آن 
را به قیمت ۸ میلیون یورو به باش��گاه شاختار دونتسک 
بفروشد. به گفته این منبع، باشگاه زوریا از قبل توافقات 

را انجام داده است«.
در ادامه این خبر آمده است: »پیش از این گزارش شده 
بود زوریا پولی برای خرید اللهیار ندارد اما بعد از آنکه مهاجم 
ایرانی به تیم زوریا کمک کرد شاختار را در لیگ شکست 
بدهد و به عنوان بهترین بازیکن ماه فوریه لیگ اوکراین 
انتخاب شد و همچنین به تیم ملی ایران دعوت شد، گویا 
شرایط تغییر کرده است. در فصل فعلی اوکراین، اللهیار 
۱۱ بازی انجام داده اس��ت که ۴ گل به ثمر رس��انده و ۲ 

پاس گل داده است«.

مهرعلی، سرپرست نایب رئیس اول 
فدراسیون فوتبال شد

رئیس فدراسیون فوتبال در حکمی حمیدرضا مهرعلی 
را به عنوان سرپرس��ت نایب رئیس��ی اول این فدراسیون 

منصوب کرد.
به گزارش ایسنا، حمیدرضا مهرعلی، به عنوان سرپرست 
نایب رئیسی اول فدراسیون فوتبال منصوب شد. شهاب الدین 
عزیزی خادم بعد از گرفتن موافقت اعضای هیات رئیسه این 
حکم را برای رئیس سابق فدراسیون اتومبیلرانی صادر کرد.

مهرعل��ی در انتخابات فدراس��یون فوتب��ال در بخش 
کارشناسان هیات رئیسه نامزد شده بود که نتوانست اعتماد 
اعضای مجمع را جلب کند و از حضور در هیات رئیسه بازماند.

حمیدرضا مهرعلی سال ۱۳۹۴ نیز از ریاست فدراسیون 
اتومبیلرانی و موتورسواری برکنار شد. مهرعلی تنها ۲ سال 

و ۲ ماه در این فدراسیون رئیس بود.
مهرعلی و عزیزی خادم سال ۸۴ جزو مدیران و مشاوران 
پروی��ز کاظمی، وزیر رفاه بودند که مس��ؤولیت واگذاری 
اس��تقلال و پرس��پولیس به بخش خصوصی را بر عهده 

داشتند که این اتفاق رخ نداد.
همچنین مهرعلی و عزیزی خ��ادم در خارج از دنیای 
ورزش ه��م در چندین ش��رکت صنعتی هم��کار بوده اند 
و س��مت هایی مانند رئیس هیات مدی��ره و مدیرعامل را 

برعهده داشته اند.

اخبار

ورزشی
کاوه رضایی به کرونا مبتلا شد

با اعلام یک سایت بلژیکی تست کرونای مهاجم ایرانی شارلوا مثبت شد. به گزارش ریپورت مگزین، چندین تن از بازیکنان و کادر فنی تیم فوتبال شارلوای بلژیک به کرونا مبتلا 
شده اند و در این بین نام کاوه رضایی، مهاجم تیم ملی فوتبال ایران نیز دیده می شود. این بازیکنان به مدت ۲ هفته در قرنطینه خواهند بود و حق تمرین با تیم اصلی را ندارند و به 
این ترتیب در صورتی که رضایی به تیم ملی دعوت شود، نمی تواند تیم ملی را در اردوی پیش  رو و دیدار دوستانه با سوریه که ۱۰ فروردین در تهران برگزار می شود، همراهی کند.

کیانوش رستمی در س��ال های اخیر وارد 
حاشیه هایی شده که او را از مدال و قهرمانی 
روز به روز دورتر می کند. کیانوش رستمی، ملی پوش وزنه برداری 
کشورمان در المپیک لندن و ریو موفق به کسب مدال های نقره 
و طلا شد و افتخارات زیادی را برای ورزش کشور به دست آورد 
اما در همان بحبوحه المپیک ریو وارد حاشیه های زیادی شد که 
همچنان ادامه دارد به طوری که از ورزش قهرمانی فاصله گرفته و 
با صحبت ها و انتشار پست های مختلف بیشتر به حاشیه می پردازد. 
وی بعد از کسب مدال طلای المپیک ۲۰۱۶، به دلیل جدالی 
که با فدراسیون داشت و پیگیری تمریناتش به صورت انفرادی، 
نتوانست به نتایج خوبی دست پیدا کند. او در مسابقات جهانی 
۲۰۱۷ و بازی های آس��یایی ۲۰۱۸ ناکام بود و دس��ت خالی به 
کشور برگشت. برای کسب سهمیه المپیک توکیو هم زمانی که 
برای مسابقات قطر جواب تلفن فدراسیون را نداد، با اظهارنظری 
عجیب اعلام کرد دوس��ت ندارند او در المپیک توکیو به مدال 

برس��د و رکورددار شود. در حالی که ورزشکاران سراسر دنیا در 
فاصل��ه ۴ ماه مانده به المپی��ک روی این بازی ها تمرکز دارند، 
کیانوش رس��تمی به جای تمرکز بر مسابقات کسب سهمیه، 
وارد حاشیه هایی شده که به نظر می رسد همچنان خیال بیرون 
آمدن از آن را ندارد؛ حاشیه هایی که روز به روز او را از مدال دورتر 

و به بازنشستگی نزدیک تر می کند. وی با انتشار پستی عجیب 
با عنوان »ترازوی وزنه برداری میزان نیست« به برخی تبعیض ها 
برای انجام آزمایش دوپینگ اشاره کرد و گفت: چند روز پیش 
در تماس های تلفنی از من خواستند سه شنبه به تهران بیایم و 
تست دوپینگ بدهم و عدم حضور به منزله انصراف از مسابقات 

آس��یایی و دوپینگ خواهد بود. وی افزود: مجددا از فدراسیون 
تماس گرفتند و گفتند ماموران نادو سه شنبه نیستند و من باید 
دوشنبه به تهران بیایم... من سریعا به تهران آمدم اما باز هم مثل 
دفعات قبل انجام آزمایش برخی دوستان به آینده موکول شده 
است، گویی برای آنها امتیاز خاصی قائلند و عدم حضورشان هیچ 

خطری برای حضور در مسابقات آتی به وجود نمی آورد. 
کنایه رستمی در این پست به سهراب مرادی، دیگر قهرمان 
وزنه برداری کش��ورمان است که به دلیل رسیدگی به کارهای 
شخصی دیرتر به اردوی ملی ملحق شد. قدمی هم به دلیل ابتلا 
به کرونا مدتی را در قرنطینه بود و حالا با منفی ش��دن تس��ت 
کرونایش، از قرنطینه خارج ش��ده اس��ت. کیانوش رستمی در 
حالی این صحبت ها را مطرح کرده که سهراب مرادی به همراه 
کیا قدمی به ستاد ملی مبارزه با دوپینگ رفتند و تست دادند. 
رستمی امروز به نقطه ای رسیده و صحبت هایی خارج از عرف 

انجام داده که موجب نگرانی شده است.

برای قهرمانی که باید پهلوان می شد

نگران برای کیانوش
گزارش

حسین باقرشاهی: به نظر می رسد قرار نیست در فوتبال ایران 
کسی مشکلات را گردن بگیرد، به قول قدیمی ها مسؤولان 
در این جور مواقع از اصطلاح من نبودم دس��تم بود، تقصیر 

آستینم بود)!( استفاده می کنند. 
نام��ه ۵ مارس ویندزور ج��ان، دبیرکل AFC به مهدی 
محمدنبی، دبیرکل وقت فدراس��یون فوتبال از س��وی چند 
رسانه و خبرگزاری منتشر شد. کنفدراسیون فوتبال آسیا در 
این نامه به صراحت به خاطر چالش های لجستیکی، بازرگانی، 
مالی و... که بی ارتباط با تحریم ها نیست، به ایران اعلام کرده 
بود: تردید داریم به شما میزبانی بدهیم. در ادامه AFC از 
ایران درخواست کرده بود بابت این چالش تضمین بدهد و 

متن نامه هم به این شکل تمام شده بود:
 لطفا هر راه حل و پیشنهادی را که امیدی به یافتن روشی 
برای برطرف کردن این مسائل وجود دارد به ما ارائه بدهید. 

چرا همه چیز را گردن تحریم می اندازیم؟ ■
وقتی خبر آمد ایران میزبانی بازی های انتخابی جام جهانی 
را ه��م مث��ل بازی های لیگ قهرمانان آس��یا باخته اس��ت، 
شهاب الدین عزیزی خادم به این موضوع واکنش نشان داد و 
اعلام کرد کم کاری مدیران قبلی باعث این اتفاق شده است 
و به قول معروف تقصیرها را گردن مدیران قبلی انداخت. 

مدیران س��ابق فدراس��یون فوتبال وقتی شرایط فعلی را 
دیدند، در جواب اظهارات رئیس فدراس��یون فوتبال نامه ۵ 
مارس AFC را در اختیار رس��انه ها قرار دادند؛ نامه ای که 
در آن درباره میزبانی مسابقات متمرکز لیگ قهرمانان آسیا، 
مقدماتی جام جهانی، مقدماتی مشترک مرحله ۲ جام جهانی 
و جام ملت ها، انتخابی فوتسال آسیا و جام ملت های زیر ۲۳ 

سال آسیا نوشته شده بود. 
مدی��ران قبل��ی به نوعی ب��ا دادن این نامه به رس��انه ها 
خواس��تند بگویند در این زمینه کوتاهی نکرده اند و مدیران 
جدید فدراس��یون فوتبال هیچ راه حل و پیش��نهادی برای 
کنفدراس��یون فوتبال ارائه نکرده اند و کوتاهی از سوی آنها 
بوده است. مدیران قبلی با انتشار این نامه قصد دارند به مردم 

بگویند دبیرکل کنفدراسیون فوتبال آسیا هم شاهد است که 
برای میزبانی اقدام ک��رده بودیم اما آنها از ما تضمین هایی 
خواستند و خواهان ارائه راه حل شدند و این کار را دیگر باید 

فدراسیون جدید انجام می داد!
حالا بد نیس��ت اگ��ر مدیران جدید فدراس��یون فوتبال 
پاسخی به نامه ۵ مارس AFC داده اند، آن را منتشر کنند 
ت��ا اهالی فوتبال هم متوجه راه حل و پیش��نهاداتی که آنها 

ارائه کردند بشوند.
 تحریم ها جلوی رایزنی و پیگیری را هم گرفته بودند؟ ■

مساله مهم تر این است که ما نمی گوییم نامه نگاری انجام 

نشده، بلکه می گوییم با توجه به این موضوع که می دانستیم 
شانس عربستان و بحرین در گرفتن میزبانی بسیار بالاست، 
چ��را هیچ پیگیری و رایزنی ای انج��ام ندادیم؟ آیا تحریم ها 
بهانه خوبی برای فرار به جلو است؟ تحریم ها مدت هاست با 
ماست، یعنی نباید پیگیری کنیم و هر چه شد باید بگوییم 
تحریم هس��تیم و از تمام حق و حقوق فوتبال مان بگذریم؟ 
کس��ی نمی گوید فدراس��یون قبلی نامه نگاری نکرده، بلکه 
همه می گویند چرا پیگیری نکردیم؟ چرا وقتی می دانستیم 
زورم��ان به بحرین نمی رس��د، با کش��ورهای هم گروه مثل 
کامبوج، هنگ کنگ و عراق رایزنی نکردیم؟ مگر می ش��ود 

همیش��ه همه چیز را گردن تحریم ها بندازیم و کاری انجام 
ندهیم؟ قطر و عربس��تان در حاشیه جام باشگاه های جهان 
با هم به توافق رس��یدند و عربس��تانی ها در مس��یر گرفتن 
میزبانی بازی های گروهی لیگ قهرمانان آسیا حتی قطری 
که به بهترین شکل میزبان رقابت های فصل گذشته بود را 
هم همراه خود کردند اما مسؤولان وقت فدراسیون فوتبال 
فقط تماشاگر بودند. مدیران فعلی می گویند مدیران قبلی و 
مدیران قبلی می گویند مدیران فعلی؛ در این بین تحریم ها 
را هم چاشنی کار می کنند تا نگاه ها به سمت دیگری برود 
ولی واقعیت این اس��ت که در حال خودزنی هس��تیم. قرار 
نبود مدیران جدید هم همان مس��یر قبلی ها را بروند. حال 
فدراسیون ما خوب نیست و در روزگاری که نیازمند تغییر 
و تحول عظیم هستیم، گویی مدیران جدید هم می خواهند 

همان راه مدیران قبلی را بروند. 
می گویند می خواهیم میزبان جام ملت ها شویم، اصلا ما 
می توانیم برای میزبانی جام جهانی ۲۰۳۰ هم اعلام آمادگی 
کنیم و نامه بزنیم )البته همه ما می دانیم که رد می ش��ود(؛ 
کاری که خوب انجام می دهیم و اتفاقا مصرف داخلی خوبی 

دارد، یا بهتر است بگوییم فقط مصرف داخلی دارد. 
جلوی ضرر را از هر جا بگیری منفعت اس��ت، امیدواریم 
مدیران فوتبالی ما مس��یری که س��ال ها ع��ده ای رفتند و 
فوتب��ال ایران را به این ح��ال و روز انداختند، تغییر داده و 
به جای رو کردن مدرک و س��ند علیه یکدیگر و خودزنی، 
ب��ه فکر محکم ک��ردن جای پای فوتبال ای��ران در محافل 
بین المللی باشند. میزبانی را از تیم  ملی ما گرفته اند و آنچه 
این میزبانی را برمی گرداند - که البته احتمالش هم بس��یار 
اندک است- نامه نگاری  علیه یکدیگر نیست! رسیدن به یک 

تدبیر مشترک برای عبور از این بحران است. 
فقط این وس��ط از مقام مسؤولی که امروز نامه ۵ مارس 
را با ۱۱ روز تأخیر به رسانه ها سپرده، یک سوال داریم: چرا 
همان ۵ مارس راس��تش را به مردم نگفتید؟ چرا همیشه تا 
روز آخ��ر تمام تلاش تان این اس��ت ک��ه حقیقت را از افکار 

عمومی پنهان کنید؟

فدراسیون قبلی تقصیرات را گردن فدراسیون فعلی انداخت

اما و اگرهای صعود 
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    برنامه تیم  ملی برای گرمای  بحرین و فشردگی بازی ها      
 با انتخاب بحرین به عنوان میزبان بازی های متمرکز در گروه سوم انتخابی جام جهانی 2۰22 در قاره آسیا، حق میزبانی 
ایران در دور برگشت سلب شده و دراگان اسکوچیچ و شاگردانش برای جبران 2 شکست دور رفت این مسابقات، باید در 
زمین بحرین در جست و جوی امتیازهای از دست رفته باشند. جز از دست رفتن حق میزبانی، گرما و رطوبت هوا در اواخر 
بهار در جزایر خلیج فارس مانند بحرین، از دیگر موضوعات اذیت کننده برای ورزشکاران است به طوری که در این مقطع از 
سال، در کشورهای عربی این منطقه، رویدادهای فوتبالی برگزار نمی شود. با این حال، طبق برنامه ریزی مسابقات، تیم  ملی 
ایران در 12 روز و در فواصل زمانی 3 روز یک بار باید با تیم های هنگ کنگ، بحرین، کامبوج و عراق دیدار کند. حتی در همین 
برنامه ریزی هم ایران ۴ دیدار برگزار می کند اما سایر تیم ها به علت یک بازی بیشتر در دورهای گذشته، باید در 3 دیدار به 
میدان بروند که فشار کمتری به آنها وارد می کند. تا قبل از این قرار بود ایران ابتدا 2 بازی نسبتا آسان خود با هنگ کنگ و 
کامبوج را در فروردین 1۴۰۰ برگزار کند و در هفته های پایانی به مصاف بحرین و عراق برود اما در برنامه جدید، بازی با بحرین 
یک هفته جلوتر افتاده است که از نظر قدرت تیمی بهتر از کامبوج است و کار ایران را سخت تر می کند. در کنار تمام اتفاقات 
پیش آمده علیه تیم ملی، یکی از نکات مثبت این برنامه ریزی، کاهش فشار به یوزهای ایرانی است. در واقع اسکوچیچ برای 
جلوگیری از فشار بر بازیکنان در گرمای بحرین و همین طور تقویم مسابقات، می تواند از 2 تیم متفاوت در بازی ها استفاده 
کند. هنگ کنگ و کامبوج 2 تیمی هستند که هیچ ادعایی مقابل تیم های ایران، عراق و بحرین ندارند و تیم  ملی ایران با تیم 
دوم و سوم هم می تواند این 2 تیم را شکست دهد. در نتیجه اسکوچیچ می تواند برای بازی با هنگ کنگ در سیزدهم خرداد 
و کامبوج در 21 خرداد از بازیکنانی استفاده کند که شانس کمتری برای 2 بازی حساس مقابل بحرین در 17 خرداد و عراق 
در 2۵ خرداد دارند و در نتیجه ملی پوش های ایرانی مقابل بحرین و عراق با کمترین خستگی به میدان خواهند رفت. اگر 
چه استفاده از 2 ترکیب مختلف می تواند هماهنگی را از تیم  ملی ایران دور کند اما با توجه به شرایط جوی کشور بحرین، 
جلوگیری از خستگی بازیکنان، کمک زیادی به تیم  ملی خواهد کرد. به همین دلیل اسکوچیچ می تواند به طور متناوب از 2 

تیم در ترکیب خود بهره ببرد و بازیکنان اصلی را برای دیدار با بحرین و عراق آماده نگه دارد. 
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